
PROTOKÓŁ Nr LXVI/10 
z przebiegu LXVI sesji Rady Miasta Dęblin 

w dniu 29 czerwca 2010 roku 
____________________________________________________________________________ 
 

Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Ratusza Miasta Dęblin.  

Czas trwania sesji: godz. 13
00

 – 16
00

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

W sesji wzięło udział 14 radnych. Nieobecny - Stanisław Kopacz. 

 
Ad. pkt 1.  
Otwarcie sesji.  
 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński, 
który przywitał zebranych. Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów osiedlowych 

oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu.  

 

Ad. pkt 2.  
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński poinformował, że radni otrzymali porządek 

obrad i zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku - ponieważ nie było, Przewodniczący 

przedstawił porządek obrad LXVI sesji Rady Miasta: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podziękowania dla Straży Pożarnej biorącej udział w działaniach powodziowych. 

4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

5. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 2010 r.; 

b) sprzedaży niezabudowanych działek nr 465 i nr 464/1 przy ul. Niepodległości; 

c) przyjęcia do realizacji zadania zleconego z zakresu administracji rządowej dotyczącego 

realizacji w 2010 roku rządowego „Programu na rzecz społeczności romskiej w Polsce”. 

7. Informacja o planach szkół i Miejskiego Domu Kultury na okres przerwy wakacyjnej 2010 r. 

8. Informacja dotycząca realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska na terenie Miasta Dęblin 

w 2010 roku. 

9. Wolne wnioski. 

10. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

11. Zatwierdzenie protokółu z LXV sesji Rady Miasta. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3.  
Podziękowania dla Straży Pożarnej biorącej udział w działaniach powodziowych. 
 

Burmistrz Miasta serdecznie podziękował wszystkim strażakom z Państwowej Straży Pożarnej  

i z Ochotniczej Straży Pożarnej Dęblin-Masów za ofiarny udział w akcjach ratowniczych 

wywołanych powodzią na terenie naszego miasta a także w powiecie ryckim, opolskim oraz w 

całym kraju. Wspólnie z Przewodniczącym Rady Miasta przekazali na ręce przedstawiciela 

Komendy Powiatowej PSP - Grzegorza Kardasa pamiątkową statuetkę dla strażaków  

z Państwowej Straży Pożarnej w Rykach.  
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Na ręce prezesa Ochotniczej Straży Pożarnej Dęblin-Masów - Marka Redy została 

przekazana pamiątkowa statuetka za całokształt pracy OSP.  

Pamiątkowe statuetki otrzymali strażacy z Ochotniczej Straży Pożarnej Dęblin-Masów 

uczestniczący w akcjach powodziowych, to jest: Kamil Sycha, Łukasz Pastuszka, Sławomir 
Charkot, Daniel Wierzba, Grzegorz Zając, Michał Pisarek, Kamil Zając, Karol Żydek, 

Marcin Sujkowski, Michał Szpyt, Andrzej Nojek, Zbigniew Moszczański, Krzysztof 
Moszczański, Wojciech Malski.  
 

Prezes OSP - Marek Reda podziękował w imieniu wszystkich strażaków za pamięć. Strażacy 

pracowali bardzo ofiarnie a pobyt w Wilkowie uzmysłowił wszystkim, czym naprawdę jest 

powódź. W szczególności podziękował władzom miasta za stabilny budżet, który gwarantuje 

bezpieczeństwo w wydatkach Ochotniczej Straży Pożarnej.  

 

Ad. pkt 4. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 
sesjami. 
 

Przewodniczący Rady Miasta - Ryszard Karpiński poinformował, że dwa dni po 64. sesji 

wyjechał na trzytygodniowy urlop wypoczynkowy. W zastępstwie ostatnią 65. sesję prowadził 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Zarówny, a po za tym: 

� w dniu 25.06. - brał udział w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w Szkole Podstawowej 

Nr 2; również w tym dniu uczestniczył wspólnie z Burmistrzem Miasta w święcie jednostki  

7. Rejonowej Bazy Materiałowej w Stawach. Podkreślił, że Jednostka obchodziła 91 lat 

swojego istnienia. Odsłonięty został obelisk upamiętniający tą rocznicę, otwarta została sala 

tradycji 7. Rejonowej Bazy Materiałowej w Stawach, Na spotkaniu uzyskał również 
informację, że pomimo zakusów likwidacji Bazy Materiałowej - decyzje w Ministerstwie 

Obrony Narodowej ostatecznie nie zapadły odnośnie jej rozformowania lub podległości 

dowódczej; 

� w dniu 25.06 - wspólnie z Burmistrzem Miasta brał udział w konferencji "Samorząd a rozwój 

obszarów wiejskich" połączonej z dwudziestoleciem samorządu terytorialnego. Organizatorem 

spotkania było Starostwo Powiatowe w Rykach; 

� w dniu dzisiejszym brał udział w pracach Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu 

opiniującej projekty uchwał na dzisiejszą sesję.  
 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  

od 15 czerwca 2010 r. do 29 czerwca 2010 r.  
 

Przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta, w tym projekty uchwał, 

informacja o planach szkół i placówek oświatowych w okresie wakacyjnym, a także informacja 

dotycząca realizacji zadań z zakresu ochrony środowiska,  

a ponadto: 

• 15 czerwca – odbyło się posiedzenie Komitetu Honorowego Muzeum Sił Powietrznych  

w Dęblinie; Komitet potwierdził w całej rozciągłości koncepcję utworzenia tego Muzeum  

w Dęblinie; jak podkreślano duże znaczenie o takiej decyzji miał projekt miasta dotyczący 

rewitalizacji centrum miasta; 

• 15 czerwca – uczestniczył w uroczystości 85–lecia Szkoły Orląt w Zespole Szkół Nr 4; 

• 17 czerwca – odbył się przetarg na część budowlaną projektu informatycznego (dokończenie 

części budynku remizy OSP na Masowie i remont sali konferencyjnej w Urzędzie Miasta). 

Wybrana została oferta firmy PUB Blacharstwo Montażowe – Ryszard Szczotka z Sarn za 
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kwotę 375.760 zł. W dniu dzisiejszym nastąpi podpisanie umowy, a jutro przekazanie placu 

budowy. Na 12 lipca ogłoszony jest przetarg na część informatyczną projektu; 

• 17 – 18 – 19 – 20 czerwca - brał udział w obchodach Dni Dęblina oraz 85 rocznicy Szkoły 

Orląt; 

• 20 czerwca – przeprowadzone zostały wybory prezydenckie (I tura); odbyły się bez żadnych 

zakłóceń; na terenie Dęblina wyniki były następujące: J. Kaczyński – 3.438 głosów (42,2%); 

Bronisław Komorowski – 2.590 głosów (31,8%); Grzegorz Napieralski – 1.532 głosów 

(18,8%); 

• W nocy z 20 na 21 czerwca było włamanie do budynku Urzędu Miasta. Złodzieje sforsowali 

drzwi do kasy OPS oraz Urzędu Miasta. Z sejfu Urzędu zostało skradzione 3.000 zł. 

• 22 czerwca - brał udział w obchodach 20-lecia Żandarmerii Woskowej w Oddziale w Lublinie; 

• 22 czerwca – uczestniczył w spotkaniu Klubów Seniorów z Dęblina, Ryk, Stężycy i Garbatki, 

które odbyło się w Dęblinie w Zespole Szkół Zawodowych Nr 2; 

• 24 czerwca – podpisana została umowa w sprawie emisji obligacji komunalnych na kwotę  
+4 mln zł; 

• 24 – 25 czerwca – uczestniczył w zakończeniu roku szkolnego w dęblińskich placówkach 

oświatowych; 

• 25 czerwca – brał udział w spotkaniu z Ministrem Spraw Wewnętrznych i Administracji – 

Jerzym Millerem w Lubelskim Urzędzie Wojewódzkim, poświęconemu wręczeniu promes na 

usuwanie skutków powodzi; Dęblin otrzymał zapewnienie dofinansowania na kwotę 60 tys. zł; 

• 25 czerwca – brał udział w święcie 7 Rejonowej Bazy Materiałowej Dęblin-Stawy; 

• 25 czerwca – uczestniczył w obchodach 20–lecia samorządu organizowanych przez powiat 

rycki; 

• Przeprowadzony został przez Zarząd Dróg Wojewódzkich przetarg na remont odcinka 

chodnika w ul. Stężyckiej (160 m). Wykonawcą została wybrana firma KATRINA z Radomia 

za kwotę 46.126,11 zł. Zadanie zostanie w całości sfinansowane z budżetu Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

• W dniu dzisiejszym odbyło się Zgromadzenie Wspólników Miejskiego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej sp. z o.o. w Dęblinie, poświęcone rozpatrzeniu sprawozdania z działalności Spółki 

w 2009 r. Sprawozdania zostały przyjęte oraz zostało udzielone absolutorium Zarządowi 

Spółki i Radzie Nadzorczej. 

 

Ad. pkt 5. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 

� Radny Krzysztof Karbowski: 
− wnioskował o: 

∗ spowodowanie usunięcia wystających elementów infrastruktury technicznej ponad 

obowiązującą linię, między innymi: kluczy od zasów (skrzyżowanie ulicy Bankowej  

z Grunwaldzką), rurki stalowe po znakach drogowych (ul. Rynek i w ciągu drogi 

krajowej 48); 

∗ uzupełnienie brakujących pokryw studzienek, jak również zaślepienie studzienki  

w pobliżu budynku byłego kina Irena; 

∗ spowodowanie montażu przystanku na żądanie przy ulicy Stawskiej naprzeciwko 

zamrażarni; 
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− zasygnalizował pojawienie się nowych wysypisk śmieci, między innymi przy ulicy Nadatki, 

przed wjazdem na most na Wieprzu; 

− poinformował, że nagminnie przekraczana jest prędkość na drodze krajowej 48; 

− przypomniał, że z Klubem "Czarnych" było uzgodnienie w sprawie korzystania z boisk do 

tenisa ziemnego i wnioskował o ich wykoszenie (popadają w ruinę); 
− wnioskował o spowodowanie podcięcia pielęgnacyjnego drzew w drodze krajowej 48; 

− uzupełnił wniosek podany na poprzedniej sesji w sprawie mogiły 15-taków na cmentarzu 

parafialnym - trzeba uporządkować dwie tuje (jedna jest zniszczona przez opad śniegu  

z deszczem) i wymienić grys; 

− podał wniosek o wystąpienie do władz MON o ujęcie w nazwie mającej powstać akademii 

wojskowej nazwy "dęblińska".  

� Radny Mieczysław Skibiński: 
− prosił o informację w sprawie oświetlenia na ulicy Kowalskiego, boiska przy dziupli, 

odpływu wód burzowych z osiedla Lotnisko; 

− w sprawie ścieżki na którą był wyciek z sieci ściekowej - zdaniem radnego kostka nie 

została dobrze położona. 

� Radny Waldemar Chochowski: 
− prosił o przyspieszenie przeglądu wałów - wały nie były koszone, co między innymi 

spowodowało niszczenie ich przez bobry; prosił również o uzmysłowienie działkowcom, że 

pogłębiając swoje stawiki przyczyniają się do większych podtopień; uprzątnięcie worków  

z piachem, a w szczególności o oczyszczanie wału od mostu kolejowego na Wieprzu do 

mostu kolejowego na Wiśle (tzw. "stary wał") który jest bardzo zarośnięty trawami  

i krzakami (właścicielem jest Wojewódzki Zarząd Melioracji). 

� Radny Witold Kleczkowski: 
− poruszył sprawę odtworzenia bramki i terenu przy ulicy Balonnej na którym dzieci grają  

w piłkę - zaproponował wyjazd w celu wizji tego terenu; 

− zapytał, czy minęła gwarancja na spowalniacz na ulicy Kołłątaja, ponieważ wymaga on 

poprawy. 

� Radny Henryk Wiejak: 
− wnioskował, aby zaproszenie do dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych wysłać na adres 

Pana Starosty, który pomoże dyrektorowi przyjechać na sesję do Dęblina; 

− zapytał:  

∗ dlaczego nie jest dokończona ulica Skarżyńskiego - pozostało około 10 metrów; 

∗ czy nadal planowany jest wyjazd do Warszawy w sprawie jednostki wojskowej  

w Stawach, zdaniem radnego wyjazd powinien nastąpić, skoro decyzja ostatecznie nie 

zapadła; 

∗ czy została wysłana uchwała w sprawie WZL-3, podjęta na ostatniej sesji; 

− poinformował, że w dniu 25 czerwca uczestniczył wspólnie z radnym Tadeuszem Orylem 

w uroczystym zakończeniu roku szkolnego w Stawach w Szkole Podstawowej Nr 6  

i chciałby podziękować Pani dyrektor za wspaniale przygotowaną uroczystość; Panowie 

wręczyli nagrodę Burmistrza Miasta uczennicy Wiktorii Pawelec za uzyskaną najwyższą 
średnią (5,09); 

− wnioskował o: 

∗ podanie szczegółowej informacji dotyczącej właścicieli terenu obok garaży na którym 

jest umieszczony zbiornik w Osiedlu Wiślana; 

∗ podjęcie działań w celu naprawy nawierzchni ulicy osiedlowej obok kiosku Ruchu; 

− zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miasta wnioskując o podjęcie działań w celu 

nadania tytułu honorowego obywatela naszego miasta byłemu dyrektorowi Zespołu Szkół 

Zawodowych Nr 1 - Panu Witoldowi Guzowskiemu. 

� Radny Henryk Brożyna: 
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− podziękował Policji za interwencje dokonywane w ostatnim czasie na osiedlu Lotnisko - 

było nawet legitymowanie młodych ludzi przez patrole policji; prosił o takie patrolowanie 

terenu wokół "Dziupli" za przedszkolem.   

    

Ad. pkt 6a 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 2010 rok 
 
Skarbnik Miasta - Kinga Barańska przedstawiła projekt uchwały (stanowi załącznik) oraz 

poinformowała, że w projekcie uchwały wprowadzono zmiany zmniejszające i zwiększające 

budżet na podstawie:  

� umowy o dofinansowanie projektu z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Lubelskiego na lata 2007-2013, w ramach Osi Priorytetowej IV Społeczeństwo Informacyjne, 

Działania 4.1. – Społeczeństwo Informacyjne, zwiększono budżet po stronie dochodów  

i wydatków o kwotę 1 670 250 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie Projektu: „e-Dęblin – 

rozwój społeczeństwa informacyjnego” współfinansowanego z budżetu środków europejskich; 

� pisma Krajowego Biura Wyborczego zwiększono budżet po stronie dochodów i wydatków  

o kwotę 20 160 zł w dziale – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli  

i ochrony prawa oraz sądownictwa, w rozdziale – Wybory Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej z przeznaczeniem na zryczałtowane diety dla członków obwodowych komisji 

wyborczych w pierwszym głosowaniu; 

� aneksu do umowy o dofinansowanie projektu z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Lubelskiego na lata 2007-2013, w ramach Osi Priorytetowej V Transport, 

Działania 5.2. – Lokalny układ transportowy, zmniejszono budżet po stronie dochodów  

o kwotę 90 825 zł oraz wydatków o kwotę 3 554 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

Projektu: „Poprawa dostępu do regionalnego układu komunikacyjnego poprzez modernizację 
dróg na Osiedlu Wiślana-Żwica w Dęblinie - I etap” współfinansowanego z budżetu środków 

europejskich; 

� decyzji budżetowej Wojewody Lubelskiego zwiększono budżet po stronie dochodów  

i wydatków o kwotę 15 700 zł w dziale – Ochrona zdrowia, w rozdziale – Usuwanie skutków 

klęsk żywiołowych. Są to środki pochodzące z rezerwy celowej dotacji budżetowej  

z przeznaczeniem na akcję zwalczania plagi komarów na terenach dotkniętych powodzią; 
� inicjatywy Burmistrza Miasta przeniesiono środki po stronie dochodów i wydatków 

budżetowych między paragrafami nie powodując zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta. 

� w imieniu Burmistrza Pani Skarbnik wniosła autopoprawkę do projektu uchwały, ponieważ  
w ostatniej chwili wpłynęła decyzja Wojewody Lubelskiego na zwiększenie dotacji celowej na 

zadania zlecone z pomocy społecznej na składki ubezpieczenia zdrowotnego w kwocie 300 zł. 

 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/397/2010 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Miasta Dęblin na 2010 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 6b. 
Uchwała w sprawie sprzedaży niezabudowanych działek nr 465 i nr 464/1 przy ul. 
Niepodległości. 
 
Burmistrz Miasta Stanisław Włodarczyk przedstawił projekt uchwały oraz poinformował,  

że projekt dotyczy dwóch działek nr 465 o pow. 0,0157 ha i nr 464/1 o pow. 0,0141 ha, 

położonych przy ul. Niepodległości. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 

przestrzennego działki przeznaczone są pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Mają 
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bezpośredni dostęp do drogi publicznej a ich zakupem są zainteresowani właściciele działek 

sąsiednich, dlatego też wnosi o ich zbycie w drodze przetargu nieograniczonego.  

 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/398/2010 w sprawie sprzedaży niezabudowanych działek 

nr 465 i nr 464/1 przy ul. Niepodległości. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 6c. 
Uchwała w sprawie przyjęcia do realizacji zadania zleconego z zakresu administracji 
rządowej dotyczącego realizacji w 2010 roku rządowego „Programu na rzecz społeczności 
romskiej w Polsce”. 
 

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych Michał Dziubka przedstawił projekt 

uchwały oraz poinformował, że w ramach realizacji projektu rządowego “Program na rzecz 

społeczności romskiej w Polsce” na rok 2010 Ministerstwo Edukacji Narodowej przyznało miastu 

Dęblin dotację w wysokości 3000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu wyprawek 

szkolnych, tj. podręczników i przyborów szkolnych dla uczniów romskich z terenu Dęblina. 

Realizatorem zadania będzie Urząd Miasta Dęblin.  

 
Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” projektem uchwały było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/399/2010 w sprawie przyjęcia do realizacji zadania 

zleconego z zakresu administracji rządowej dotyczącego realizacji w 2010 roku rządowego 

„Programu na rzecz społeczności romskiej w Polsce”. Uchwała stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 7. 
Informacja o planach szkół i Miejskiego Domu Kultury na okres przerwy wakacyjnej  
2010 r. 
 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu - Czesław Matysek powiedział, że zakończył 

się rok szkolny 2009/2010. Od 28 czerwca br. uczniowie przebywają na zasłużonych wakacjach. 

Przerwa wakacyjna jest okresem wypoczynku uczniów i ich nauczycieli, ale również jest to okres 

intensywnego przeprowadzania remontów i modernizacji budynków oświatowych.  

Pomimo sytuacji prawnej i braku środków finansowych, z uwagi na potrzeby rozwojowe dzieci 

i młodzieży, szkoły i placówki kulturalne tradycyjnie w okresie wakacji organizują dla nich 

różnorodne formy aktywności intelektualnej i fizycznej.  

Poszczególne placówki oświatowe i kulturalne zaplanowały następujące działania w okresie 

przerwy wakacyjnej 2010 r.: 

� Zespół Szkół Ogólnokształcących - szkoła dysponuje nowoczesnym kompleksem boisk 

sportowych, które będą codziennie, zgodnie z harmonogramem, udostępnione uczniom 

wszystkich szkół prowadzonych przez Miasto. Zajęcia sportowo-rekreacyjne odbywać się będą 
pod nadzorem zawodowych instruktorów. W zależności od potrzeb szkoła udostępni również 
swoim uczniom pomieszczenia sali gimnastycznej, szkolnej siłowni i pracowni 

przedmiotowych. 

� Zespół Szkół Nr 3 - szkoła przewiduje organizowanie rozgrywek sportowych dla uczniów 

szkoły podstawowej we współdziałaniu z Parafią pod wezwaniem Chrystusa Miłosiernego w 

Dęblinie. Zajęcia będą organizowane na boisku szkolnym. 
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� Zespół Szkół Nr 4 - szkoła nie planuje zorganizowanych form wypoczynku dla swoich 

uczniów. Uczniom skupionym wokół osób odpowiedzialnych za ich bezpieczeństwo dyrekcja 

szkoły udostępni salę gimnastyczną i inne pomieszczenia szkolne. Dostępne również będą 
boiska przyszkolne i pozostała infrastruktura sportowa szkoły. 

� Szkoła Podstawowa Nr 2 - uczniom szkoły zostaną udostępnione boiska szkolne do gier 

zespołowych.  

� Szkoła Podstawowa Nr 6 - szkoła nie zaplanowała zajęć o charakterze sportowo rekreacyjnym. 

� Specjalny Ośrodek Szkolno – Wychowawczy - z uwagi na specyfikę swojej pracy szkoła nie 

zaplanowała zorganizowanych zajęć na czas najbliższej przerwy wakacyjnej. 

� Miejskie Przedszkola Publiczne - przedszkola organizują stałe dyżury opiekuńcze: w miesiącu 

lipcu 2010 r. dyżur pełniło będzie Miejskie Przedszkole Nr 1 przy ul. Niepodległości 10a.;  

w miesiącu sierpniu 2010 r. podobny dyżur pełniło będzie Miejskie Przedszkole Nr 4 – Osiedle 

Lotnisko.  

� Miejski Dom Kultury w Dęblinie - placówka zaplanowała następujące formy aktywnego 

wypoczynku. Dla uczestników zajęć organizowanych przez MDK w dniach od 26 czerwca do  

3 lipca 2010 r. odbędą się Warsztaty Twórcze w Rabce Zdroju. Dla członków Klubu 

Fotograficznego w dniach od 5 do 11 lipca br. zaplanowano Ogólnopolski Plener Fotograficzny 

w Busko Zdroju. Ponadto dla zainteresowanych zaplanowane zostały weekendowe warsztaty 

batiku i warsztaty wikliniarskie.  

� Miejska Biblioteka Publiczna w Dęblinie - placówki Miejskiej Biblioteki Publicznej będą 
prowadziły dla dzieci zajęcia pod wspólnym hasłem „Hej dzieciaki są wakacje”.  

W programie tych zajęć przewidziane są gry i zabawy, konkursy literackie i plastyczne, zajęcia 

informatyczne, wspólne czytanie książek, projekcje bajek i filmów dla dzieci. Zajęcia będą 
prowadzone od 1 lipca br. w poszczególnych placówkach w określonych dniach tygodnia.  

 

W zakresie prac remontowo modernizacyjnych szkoły będą wykonywały następujący zakres prac: 

� Zespół Szkół Ogólnokształcących - remont korytarza na parterze budynku, remont schodów 

wejściowych do budynku Szkoły Podstawowej nr 5, remont podestu przed wejściem do 

budynku Szkoły Podstawowej nr 5. Przewidywany koszt realizacji wymienionych zadań 
wyniesie ok. 31.000,00 zł. Zadania te szkoła wykona we własnym zakresie. 

� Zespół Szkół Nr 3 - remont szkolnej łazienki z jednoczesnym jej dostosowaniem do potrzeb 

osób niepełnosprawnych, remont i malowanie czterech sal lekcyjnych, remont podłogi w sali 

gimnastycznej i w trzech salach lekcyjnych. Przewidywany koszt planowanych zadań wynosi 

ok. 70.000,00 zł, przy czym zadanie polegające na dostosowaniu łazienki do potrzeb uczniów 

niepełnosprawnych będzie zrealizowane w przypadku wsparcia finansowego z rezerwy 

oświatowej Ministerstwa Edukacji Narodowej.  

� Zespół Szkół Nr 4 - zaplanowane prace są następstwem trudnych warunków atmosferycznych 

w okresie ostatniej zimy. Przewiduje się doprowadzenie do właściwego stanu techniczno - 

sanitarnego sali gimnastycznej i dwóch pracowni przedmiotowych, remont części elewacji 

budynku i usunięcie licznych zacieków, wymianę części rynien i obróbkę blacharską na 

budynku szkoły. Wartość prac szacowana jest na łączną kwotę 44.500,00 zł. 

� Szkoła Podstawowa Nr 2 - wymiana otworów okiennych w pomieszczeniach lekcyjnych 

szkoły, remont sali gimnastycznej oraz pracowni języka angielskiego. W przypadku uzyskania 

wsparcia finansowego z rezerwy oświatowej Ministerstwa Edukacji Narodowej w szkole 

zostaną wymienione wszystkie okna. Szacunkowy koszt zaplanowanych zadań wynosi ok. 

70.000,00 zł. 

� Szkoła Podstawowa Nr 6 - remont i malowanie elewacji budynku dydaktycznego oraz 

malowanie ścian w pomieszczeniu na I piętrze. Koszt zadania wynosi ok. 6.000,00 zł. 

� Specjalny Ośrodek Szkolno Wychowawczy - wykonanie wyjścia ewakuacyjnego  

z jednoczesnym rozdzieleniem stref przeciwpożarowych w budynku internatu. Przewidywany 

koszt zadania to kwota 100.000,00 zł. Zadanie zostanie zrealizowane w przypadku uzyskania 

dotacji z rezerwy oświatowej Ministerstwa Edukacji Narodowej. Inne zadania to: remont 
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sanitariatu dla pracowników Ośrodka, malowanie sal lekcyjnych, wykonanie wentylacji 

grawitacyjnej w sali gimnastycznej i salach sypialnych internatu. Łączny koszt realizacji 

wymienionych zadań wyniesie ok. 112.900,00 zł. 

� Miejskie Przedszkole Nr 1 - wymiana otworów okiennych w dwóch salach przedszkolnych, 

malowanie pomieszczeń kuchni i jej zaplecza, gruntowny remont łazienki w pomieszczeniu 

Żłobka – Osiedle Lotnisko. Przewidywany koszt realizacji zadania wyniesie kwotę ok. 

16.500,00 zł. 

� Miejskie Przedszkole Nr 3 - malowanie pomieszczeń, remont elewacji i obróbki blacharskiej, 

remont pomieszczeń kuchennych i naprawa schodów wejściowych do budynku, wykonanie 

podjazdu i bramy wjazdowej do posesji placówki. Przewidywany koszt realizacji zadania 

wyniesie ok. 20.000,00 zł.  

� Miejskie Przedszkole Nr 4 - wymiana podłogi w szatni budynku Przedszkola, remont schodów 

wejściowych, wymiana otworów okiennych w dwóch salach przedszkolnych. Przewidywany 

koszt realizacji wymienionych zadań wyniesie ok. 24.000,00 zł. 

� Miejski Dom Kultury - remont poszycia dachowego na całym budynku, malowanie wybranych 

pomieszczeń, modernizację lokalnego zbiornika nieczystości płynnych, częściową wymianę 
okien. Łączny koszt realizacji zaplanowanych zadań wyniesie ok. 20.000,00 zł. 

� Od 1 sierpnia 2010 r. Zespół Szkół Nr 4 w Dęblinie rozpocznie realizację projektu unijnego 

pod nazwą "Dobry Start – Program Rozwojowy dla Uczniów z Zespołu Szkół Nr 4  

w Dęblinie". Jest to projekt rozwojowy i dotyczy kształtowania umiejętności kluczowych 

uczniów w kierunku matematycznym, naukowo-technicznym i językowym. Jego celem jest 

podniesienie poziomu oferty edukacyjnej szkoły i jej stopnia innowacyjności. Na realizację 
projektu szkoła pozyskała kwotę ponad 309.000,00 zł.  

� W Zespole Szkół Nr 3 realizowane będzie zadanie pod nazwą Szkolny Plac Zabaw  

o powierzchni 500 m
2
, przeznaczony dla uczniów w wieku wczesnoszkolnym. Przewidywany 

koszt zadania wyniesie 230.000,00 zł.  

� Ponadto w Szkole Podstawowej Nr 2, Szkole Podstawowej Nr 5 i Szkole Podstawowej Nr 6 

zostaną wyposażone miejsca zabaw, również dla dzieci w wieku wczesnoszkolnym, za łączną 
kwotę ok. 30.000,00 zł. 

 

Na zakończenie Pan Matysek podkreślił, że okres przerwy wakacyjnej w szkołach, jest okresem 

urlopowym zarówno dla nauczycieli jak i pozostałych pracowników. W placówkach, które 

podejmują poważniejszy zakres prac remontowo-inwestycyjnych wakacje są okresem dużego 

obciążenia dla ich dyrektorów. W końcowej fazie okresu przerwy wakacyjnej szkoły podejmują  
i realizują liczne czynności związane z rozpoczęciem nowego roku szkolnego.  

 

Przystąpiono do dyskusji. 

 

W dyskusji zabrali głos:  

− radny Mieczysław Skibiński, który zauważył, że osiedle Lotnisko w wakacje pod względem 

rekracyjno-sportowym jest zubożone, a jest to jedna czwarta mieszkańców Dęblina;  

− radny Witold Kleczkowski, który zachęcał do brania udziału w zajęciach pod okiem 

zawodowych instruktorów na "Orliku" i prosił o rozpowszechnienie tej informacji na 

osiedlach;  

− radny Henryk Wiejak, który radził włączyć Klub Sportowy "Czarni" w organizowanie wakacji 

dla dzieci poprzez wykorzystywanie terenów sportowych i trenerów. 

 

Burmistrz poinformował, że szkoły pracują intensywnie przez okres roku szkolnego i warunki 

ustawowe wymuszają przerwę w działalności merytorycznej szkół i dlatego jest mniej zajęć 
organizowanych przez szkoły, ale też uczniowie chcą odpocząć od szkoły. Zwrócił uwagę, że 

rozbudowywana jest infrastruktura sportowa. Jest duża szansa, aby wrócił na listę nasz projekt 

budowy osiedlowych stref sportowo-rekreacyjnych (projekt był przeniesiony daleko na listę 
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rezerwową przez Zarząd Województwa - dotyczy dalszej rozbudowy obiektów przy Zespole Szkół 

Ogólnokształcących, czyli wokół istniejącego "Orlika", rozbudowy obiektów szkolnych na 

obszarze Zespołu Szkół Nr 4, kompleksu osiedlowego na osiedlu Wiślana i przy ul. Asnyka na 

osiedlu Mierzwiączka). Trzeba jednak pamiętać, że po zakończeniu procedur odwoławczych 

zapadną decyzje, nastąpi podpisanie umów a następnie rozpisanie przetargów - tak, więc 

rozpoczęcie realizacji projektu nie będzie możliwe w roku bieżącym. Ale dobrze się stanie, jeśli  
w tym roku zostaną zawarte umowy. Odnośnie boiska przy tzw. "Dziupli" - jest deklaracja, że 

prace ruszą w najbliższym czasie prace, (jeśli nie, będziemy występować na drogę egzekucyjną). 
Jeśli chodzi o nagłośnienie korzystania z boiska "Orlik" - informacja jest podana w Internecie. Jeśli 
chodzi o dotację na remonty z rezerwy oświatowej, prawdopodobnie nie otrzymamy ich, ponieważ 
zostaną przeznaczone dla szkół zniszczonych przez powódź.  
 

Przystąpiono do głosowania przyjęcia informacji.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 14 głosów (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła informację o planach szkół i Miejskiego Domu Kultury na okres przerwy 

wakacyjnej 2010 r. Informacja stanowi załącznik do protokółu. 

 
Ad. pkt 8. 
Informacja dotycząca realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska na terenie Miasta 
Dęblin w 2010 r.  
 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk poinformował, że bardzo szczegółowa informacja  

w zakresie realizacji zadań z ochrony środowiska została przekazana Radzie w ubiegłym roku 

z uwagi na wymogi ustawowe.  

Obecna informacja została podzielona na kilka punktów: 

� Gospodarka odpadami: 

− azbest - początek 2010 roku przyniósł negatywne zmiany dotyczące finansowania przez 

gminy zadań z zakresu ochrony środowiska dla mieszkańców. Nastąpiła likwidacja 

powiatowych i gminnych funduszy ochrony środowiska i gospodarki wodnej. Zgodnie  

z przepisami ustawy Prawo ochrony środowiska, środki budżetowe gmin przeznacza się na 

finansowanie ochrony środowiska i gospodarki wodnej, a więc m.in. na przedsięwzięcia 

związane z ochroną wód, ochroną powierzchni ziemi, ochroną powietrza, gospodarką 
odpadami, ochroną przyrody, edukację ekologiczną i inne. Jednakże po zmianie ustawy  

o finansach publicznych gmina nie może ponosić wydatków na rzecz osób fizycznych. 

Dotyczy to w szczególności udzielania dofinansowania kosztów usunięcia pokryć 
dachowych zawierających azbest dla osób fizycznych. Mając na względzie fakt, iż na 

terenie Miasta Dęblin zalega nadal duża ilość odpadów niebezpiecznych zawierających 

azbest, zostały podjęte działania mające na celu dostosowanie zasad, według których będzie 

można w dalszym ciągu realizować zadania w zakresie usuwania azbestu w Dęblinie. 

Czynione są starania, aby jeszcze w 2010 roku można było zrealizować złożone w 2009 

roku i na początku 2010 roku przez mieszkańców wnioski w sprawie wymiany pokryć 
dachowych zawierających azbest z budynków mieszkalnych i gospodarczych z terenu 

Dęblina. 

− przeterminowane leki - przeterminowane i wycofane ze stosowania leki są odpadami 

niebezpiecznymi. Gminy zobligowane ustawą o utrzymaniu czystości i porządku, są 
odpowiedzialne za stworzenie warunków do wydzielenia odpadów niebezpiecznych ze 

strumienia odpadów komunalnych. W każdym gospodarstwie domowym powstaje pewna 

ilość takich odpadów. Tworzą je nie do końca wykorzystane lub przeterminowane leki  

w różnej postaci, m.in jako: tabletki, kapsułki, ampułki, syropy, roztwory, czopki, zioła, 

maści, żele, plastry, aerozole. Nie powinno się ich wyrzucać do innych odpadów 

komunalnych. W celu uregulowania na terenie Dęblina gospodarki przeterminowanymi 

lekami, Miasto zawarło umowę z firmą F.H.U. „NATURA” Marek Michałowski z siedzibą 
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w Bydgoszczy na odbiór i utylizację przeterminowanych leków. W 3 aptekach zostały 

umieszczone pojemniki na przeterminowane leki. Są to następujące apteki: 

∗ Apteka s.c. mgr T. Kasperek – M. Domańska, ul. Wiślana 33 

∗ Apteka mgr farmacji Mirosław Cuch, ul. Okólna 10 

∗ Apteka MALVA Iwona Rak, ul. Szpitalna 2, budynek B”. 

Koszty zakupu pojemników, jak również koszt odbioru i utylizacji przeterminowanych 

leków ponosi Miasto. 

� Aktualizacja planu gospodarki odpadami i programu ochrony środowiska dla Miasta Dęblin oraz 

regulaminu utrzymania czystości i porządku: 

Miasto Dęblin przystąpiło do aktualizacji obowiązujących na terenie Dęblina aktów prawa 

miejscowego regulującego gospodarkę odpadami oraz ochronę środowiska. W wyniku 

zrealizowanych prac zostały opracowane projekty: 

− Planu gospodarki odpadami dla Miasta Dęblina na lata 2010 – 2013, z uwzględnieniem 

perspektywy na lata 2014 – 2017; 

− Programu ochrony środowiska dla Miasta Dęblina na lata 2010 – 2013, z uwzględnieniem 

perspektywy na lata 2014 – 2017; 

− Prognozy oddziaływania na środowisko dla projektu Programu ochrony środowiska dla 

Miasta Dęblina i Planu gospodarki odpadami dla Miasta Dęblina na lata 2010 – 2013,  

z uwzględnieniem perspektywy na lata 2014 – 2017. 

Projekty tych dokumentów zostały podane do publicznej wiadomości na stronie internetowej 

Miasta Dęblin, a także wystąpiono o opinie do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska  

w Lublinie, Wojewódzkiego Inspektoratu Sanitarnego w Lublinie, Marszałka Województwa 

Lubelskiego i Zarządu Powiatu Ryckiego. W chwili obecnej oczekujemy na zajęcie stanowiska 

przez w/w instytucje. 

W zakresie utrzymania czystości trwają prace nad dostosowaniem treści regulaminu 

utrzymania czystości i porządku dla Miasta Dęblin do obowiązującego stanu prawnego.  

Jest to podyktowane zmianą przepisów ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie 

oraz przepisów ustawy o odpadach.  

� Pomniki przyrody: 

Na skutek zmian przepisów ustawy o ochronie przyrody, gmina posiada kompetencje do 

wydawania decyzji oraz podejmowania wszelkich prac dotyczących utrzymywania pomników 

przyrody. Miasto Dęblin podjęło działania mające na celu utrzymanie w dobrym stanie dębu 

szypułkowego (dąb Jagiełły) rosnącego w Dęblinie przy ul. Podchorążych. Drzewo to jest 

objęte formą ochrony i posiada status pomnika przyrody.  

Urząd jest także w posiadaniu opinii dendrologicznej stanu drzew gatunku lipa drobnolistna, 

tworzących aleję lip (ul. Stężycka i ul. Mickiewicza). Aleja ta jest także objęta ochroną  
i posiada status pomnika przyrody.  

� Gospodarka łowiecka: 

W 2009 roku na terenie Dęblina odnotowano szereg zgłoszeń dotyczących szkód 

wyrządzanych w uprawach rolnych przez dziko żyjące zwierzęta, a w szczególności przez 

dziki. W przeważającej większości były to zgłoszenia pochodzące od mieszkańców Osiedla 

Żdżary w Dęblinie. Na skutek zmian w przepisach ustawy Prawo łowieckie, od 1 sierpnia 2009 

roku zadania z zakresu szacowania szkód i wypłaty odszkodowań za w/w szkody realizuje 

zarząd województwa lubelskiego.  

� Gospodarka wodno – ściekowa: 

Według stanu na dzień 21.06.2010 r. na stanie Miejskiego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Dęblinie było 32,5 km sieci kanalizacyjnej 

sanitarnej. Z tej liczby 6,21 km to sieć kanalizacyjna podciśnieniowa. Według danych 

posiadanych przez Urząd, na terenie miasta zlokalizowanych jest 355 zbiorników na 

nieczystości płynne. Oczyszczalnia ścieków zlokalizowana na gruntach gminy Stężyca, 

eksploatowana jest przez MZGK. Ponadto na terenie osiedla Stawy funkcjonuje oczyszczalnia 
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ścieków, która obsługuje budynki mieszkalne wielorodzinne w/w osiedla oraz obszar jednostki 

wojskowej. 

� Ochrona powietrza: 

Podstawowym źródłem ciepła dla miasta jest kotłownia przy ul. Składowej, wysokoprężna, 

wybudowana w latach osiemdziesiątych. Kotłownię prowadzi LUBREM Sp. z siedzibą  
w Lublinie. Kotłownia opalana jest miałem węglowym. Pobierana w kotłowni moc 

wykorzystywana jest na ogrzewanie budownictwa mieszkaniowego wielorodzinnego, obiektów 

wojskowych, jak również budynków użyteczności publicznej. 

Ogrzewanie osiedla mieszkaniowego Wiślana obsługuje ekologiczna kotłownia przy ul. 

Wiślanej, opalana gazem, administrowana przez Zespół Zarządców Nieruchomości Wojskowej 

Agencji Mieszkaniowej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością Oddział Energetyki Cieplnej 

w Warszawie.  

Kotłownia kolejowa przy ul. Wiślanej, zlokalizowana w sąsiedztwie dawnych bloków 

kolejowych (opalana gazem) ogrzewa 3 budynki mieszkalne, wielorodzinne. Administrowana 

jest przez firmę: Zarządzanie Nieruchomościami „GESTOR” Sp z o.o. z siedzibą w Lublinie.  

Na terenie Bazy Maszyn przy ul. Kolejowej 20 funkcjonuje kotłownia opalana olejem 

opałowym.  

Kotłownia zlokalizowana na osiedlu Stawy, zarządzana przez Zespół Zarządców 

Nieruchomości WAM Sp z o.o. Oddział Energetyki Cieplnej w Warszawie opalana jest gazem. 

Wyprodukowana energia cieplna wykorzystywana jest do ogrzania budynków mieszkalnych na 

osiedlu Stawy.  

Do ogrzewania budynków mieszkalnych wielorodzinnych przy ul. Podchorążych funkcjonuje 

kotłownia opalana gazem. Prowadzona jest przez jedną ze Wspólnot Mieszkaniowych. 

Z dostępnych informacji wynika, że do istniejących na terenie Miasta Dęblin kotłowni nie ma 

zastrzeżeń z punktu widzenia spełniania standardów emisyjnych i imisyjnych. 

� Decyzje administracyjne wydawane przez Burmistrza Miasta w zakresie ochrony środowiska: 

Zgodnie z obowiązującym stanem prawnym, w okresie od 01.01.2010 r. do 21.06.2010 r. 

wydano następujące decyzje i postanowienia w zakresie ochrony środowiska: 

∗ decyzje administracyjne na usunięcie drzew i krzewów – 36; 

∗ w przypadku 2 wnioskodawców odmówiono wydania zezwolenia na usunięcie drzew; 

∗ decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach zgody realizacji przedsięwzięcia – 0; 

∗ postanowienia (opinie) w sprawie zatwierdzenia programów gospodarki odpadami 

niebezpiecznymi – 3. 

 

Przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Mieczysław Skibiński - zadał pytanie, jak informacja ma się do ochrony środowiska na 

osiedlu Lotnisko, gdzie w parku sieć ściekowa jest nieszczelna i ścieki dostają się do gruntu 

zanieczyszczając grunty, wody gruntowe oraz staw od strony parku. Ścieki dostają się do rowu, 

który ma połączenie z rzeczką Irenką i Wieprzem. W roku 2007 były wymieniane filtry na 

przepompowni nieczystości ciekłych. Jaki jest ich stan na dzień dzisiejszy, czy trzeba ich 

wymieniać co roku, czy co ileś lat - tego nie ma w informacji. W roku 2007 w budżecie miasta 

zostało przeznaczonych 25 tys. zł, z których zostało zakupione dwa filtry (a można było cztery)  

i na dzień dzisiejszy zapach coraz bardziej dokucza mieszkańcom Lotniska. Punkt odstojnikowy, 

który był kiedyś, do którego spływały ścieki - jedna jego część jest zasypana, druga nie (nie wiem, 

co tam się zbiera, być może to są wody opadowe, być może, że tam dostają się ścieki) fakt jest 

taki, że tam "coś" się zbiera i "pachnie" i to pachnie coraz bardziej. Mało tego, tak jak 

powiedziałem na Komisji Gospodarki Komunalnej, Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej sam 

sobie produkuje straty, bo przepompowuje z tej części do sieci ściekowej (i może bym nie 

wiedział), ale przejeżdżając w tym czasie nie da się tego nie zauważyć. I w tej sprawie od lat Panie 
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Burmistrzu nic się nie robi i trzeba zobowiązać Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej, aby coś 
zrobił.  

 

Radny Henryk Wiejak - temat, który omawiamy jest tematem bardzo ważnym i trzeba 

dopowiedzieć dwa zdania. Pierwsze to jest to, że nasze miasto odniosło wielki sukces w roku 2009, 

chodzi o temat "wymiana pokryć dachowych azbestowych" - myślę, że w tym temacie mamy 

osiągnięcia. W informacji jest zawarta taka myśl, cytat: "Czynione są starania, aby jeszcze w 2010 

roku można było zrealizować złożone w 2009 roku i na początku 2010 roku przez mieszkańców 

wnioski w sprawie wymiany pokryć dachowych zawierających azbest" - jakie to są starania.  

Na jednej z sesji dziękowałem za uporządkowanie śmietnika na osiedlu Wiślana między 

garażami. Zostały ustawione pojemniki na segregację i prosiłem o jeszcze jeden pojemnik na 

szkło, myślę, że taki pojemnik bardzo by się przydał. I jeszcze jedna prośba - jeżeli są już 
ustawione pojemniki, to należy je na czas opróżniać. Swego czasu wnioskowałem, aby do 

właścicieli działek, posesji, leżących przy głównych drogach wysyłać pisma o uprzątniecie (tam 

niekiedy rosną chwasty na wysokość dwóch metrów) - chciałem zapytać ile takich pism zostało 

wysłanych. 

 

Radny Waldemar Chochowski - zauważył, że zanim zacznie się prawdziwy okres grzewczy 

mieszkańcy dogrzewają się opalając swoje domy śmieciami, co czuć, szczególnie na osiedlu 

Wiślana-Żwica i Młynkach (ma takie sygnały od mieszkańców). Jest to bardzo uciążliwe, trujące 

dla otoczenia, a bezkarne. Radny prosił o skontrolowanie stolarni mieszczącej się na osiedlu 

Staszica, czy spalanie w niej odpadów odbywa się zgodnie z ochroną środowiska, ponieważ 
zdaniem radnego zakład powinien spalać trociny w piecach suszarniczych zamiast je wywozić. 
 

Radny Krzysztof Karbowski - zauważył, że w Dęblinie jest więcej punktów przyrody niż te 

wymienione w informacji. Przydałaby się inwentaryzacja tych obiektów i wystąpienie o ich 

wyższy status, ponieważ niektóre z nich rosną na prywatnych działkach i są ogławianie bez 

żadnego nadzoru. Zadał pytanie, czy w trakcie modernizacji ulicy Lipowej będzie przykryty 

system korzeniowy drzew Alei Lipowej, jeśli tak, to radny prosił o ażurowe utwardzenia. 

Przypomniał, że kilkakrotnie na sesjacjh mówił o uciążliwości kotłowni przy ul. Składowej. 

Zdaniem radnego kotłownia czasami wyłącza filtry i dym z wysokiego komina dochodzi do 

parteru domów.  

 

Radny Witold Kleczkowski - prosił o doprecyzowanie danych podanych w informacji o ilość 
zbiorników płynnych na terenie miasta - zapytał, czy dane pochodzą z podpisanych umów  

z Miejskim Zakładem Gospodarki Komunalnej i jaka ilość gospodarstw nie jest podłączona jeszcze 

do kanalizacji.  

 

Radny Ryszard Zarówny - zauważył, że radny Karbowski podał kilka wniosków, ale sam nic nie 

robi w kierunku zlikwidowania działalności sąsiada, pana Nakoniecznego, który truje środowisko. 

 

W odpowiedzi radny K. Karbowski podał wniosek do Burmistrza Miasta o wystąpienie do władz 

powiatowych z zapytaniem o legalność działalności pana Nakoniecznego, ponieważ rozmawiając  

z tym panem dowiedział się, że posiada zgodę Starostwa na wykonywanie swojej działalności. 

 

Radny Henryk Brożyna zauważył, że w informacji brak jest danych, ile gospodarstw nie 

podpisało żadnych umów na wywóz śmieci, a przecież mieszkańcy ci muszą gdzieś wywozić 
swoje śmiecie i przyczyniają się do powstawania dzikich wysypisk. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej - Krzysztof Kuropatwa odnosząc się do 

wypowiedzi radnego Karbowskiego w sprawie punktów przyrody poinformował, że Aleja Lipowa 

jest chroniona poprzez ustalenia obowiązującego planu zagospodarowania przestrzennego. Jest 
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odpowiednio szeroki pas drogowy wyznaczony tym planem, jest wyznaczona linia zabudowy, 

która ma chronić zabudowę, gdyby coś działo się nieszczęśliwego z tym drzewostanem (tak, aby 

przy wichurach upadające drzewa nie uszkadzały nowej zabudowy). Natomiast konsekwencje 

wpisu do rejestru zabytków mogłyby być takie, że nie doszłoby do modernizacji drogi w takim 

zakresie, jaki jest obecnie planowany. Przyczepienie tabliczki z napisem "pomnik przyrody" do 

drzewa w środku Lasów Państwowych nie przysporzy wycieczek w celu jego oglądania, 

zwłaszcza, kiedy jest zagrożenie przeciwpożarowe i nie można wejść do lasu.  

Jeśli chodzi o ogławianie drzew wzdłuż ulicy Warszawskiej, naczelnik zauważył, że nie było 

przypadku żeby im to zaszkodziło, natomiast decyzje o ich ogławianiu zawsze wiążą się z nowymi 

nasadzeniami. Jeśli chodzi o emisje dymów z komina, Urząd nie ma środków i możliwości 

technicznych do sprawdzania emisji dymów z prywatnych kominów, daje zalecenia, ale nie może 

też ograniczać konkurencji w dostępności do źródeł ciepła.  

W odpowiedzi dla radnego Kleczkowskiego w sprawie ilości szamb, powiedział, że ilość 
wynika z ewidencji, która została zaprowadzona kilka lat temu i dotyczy nowych zbiorników 

realizowanych zgodnie z przepisami i z zrealizowaną kontrolą szczelności potrzebną do podpisania 

umowy na zaopatrzenie w wodę.  
Jeśli chodzi o wniosek radnego Skibińskiego, naczelnik poinformował, że zostanie 

udzielona odpowiedź pisemna.  

W sprawie zapytania radnego Wiejaka o nakazy porządkowe- faktycznie nie została ilość 
podana i jest to niedopatrzenie.  

Jeśli chodzi o wniosek radnego Zarównego w sprawie działalności pana Nakoniecznego - 

zostały podjęte czynności - a sytuacja jest taka, że właściciel posesji pan Nakonieczny zobowiązał 

się do usunięcia pojazdów, z tym, że prosi o czas, z uwagi na to, że właściciel sąsiedniej 

nieruchomości postawił słupki ogrodzeniowe i panu Nakoniecznemu pozostało około półtora metra 

przejścia, co nie pozwala mu wjechać na swoją działkę. Była kontrola przez pracowników Urzędu 

tej nieruchomości w obecności funkcjonariusza Policji i pan Nakonieczny okazał się wnioskiem do 

Sądu w Rykach, który wniósł z powództwa cywilnego o ustanowienie drogi koniecznej 

umożliwiającej mu konieczną komunikację, między innymi po działce sąsiada. Zobowiązał się 
również do usunięcia wraków samochodów, po uprawomocnieniu się wyroku sądowego. 

 

Burmistrz powiedział, że chciałby odnieść się do wypowiedzi radnego Karbowskiego, który tak 

zażarcie broni zabytków i przyrody, ale we wszystkim jest wskazany umiar - trzeba chronić 
obiekty, ale trzeba też żyć w zgodzie z nowoczesnością. Jeśli byłoby tak, jak chce radny, aby aleja 

lipowa do Fortu była pomnikiem przyrody, to o modernizacji ulicy Lipowej nawet nie moglibyśmy 

marzyć, bo nie do przeskoczenia byłyby terminy spraw dokumentacyjnych. Jeśli chodzi o pytania 

w zakresie szczegółowości - to pełna informacja (o czym było mówione na początku) została 

przedstawiona w roku ubiegłym i zgodnie z przepisami powinna być przedstawiona za rok.  

Pan radny H.Wiejak zapytuje, jakie są starania w sprawie dalszego usuwania azbestu - 

mówiłem w swojej informacji, że przygotowywany jest projekt nowej uchwały o dofinansowaniu 

usuwania azbestu - bo problemem jest to, że na dzień dzisiejszy nie mamy podstawy prawnej do 

dofinansowania. 

Jeśli chodzi o filtry i zapachy o których mówił pan Skibiński, rzeczywiście więcej osób też 
to zauważyło (między innymi ja) i trzeba ustalić przyczynę wycieku nieczystości. Ale takich 

"spadków" z infrastruktury wojskowej jest więcej, nie tylko na osiedlu Lotnisko. 

Jeśli chodzi o wniosek radnego Karbowskiego o nadanie wyższego statusu pewnym 

obiektom podlegającym ochronie przyrody - osobiście nie wystąpię z takim wnioskiem, jeżeli 

Rada przegłosuje taki wniosek, wówczas będę zmuszony wykonać uchwałę. 
 

Przystąpiono do głosowania przyjęcia informacji.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” przyjęciem informacji było 11 głosów, przy 2 

wstrzymujących się. 
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Rada Miasta przyjęła informację o realizacji zadań w zakresie ochrony środowiska na terenie 

Miasta Dęblin w 2010 r. Informacja stanowi załącznik do protokółu. 

      

Ad. pkt 9. 
Wolne wnioski. 
 
Radny Krzysztof Karbowski wnioskował o naprawę witaczy na granicach miasta, a jeśli nie ma 

środków na ich naprawę, to należy je zdemontować. 
 

Radny Henryk Wiejak - prosił, aby radni nie zabierali głosu w tym punkcie (wolne wnioski), 

ponieważ w tym punkcie powinni głos zabierać przewodniczący zarządów osiedlowych  

i zaproszeni goście. 

 

Burmistrz zauważył, że nie zabiera głosu w tym punkcie, chyba, że dotyczy to projektu uchwały 

lub innej bardzo poważnej sprawy, natomiast dzisiaj chciałby wystąpić z prośbą do radnych, ażeby 

nie składać wniosków na piśmie, jeżeli dana sprawa jest już zrealizowana i to na wniosek 

Burmistrza, który został podany na początku sesji. Podał przykład ostatniej sesji, gdzie w swojej 

informacji mówił o WZL-3 i zawnioskował o podjęcie stosownej uchwały. Wniosek ten został 

podany w punkcie "wolne wnioski" i uchwała została przez Radę podjęta w tym samym dniu. Na 

drugi dzień dotarł pisemny wniosek radnego o podjęcie takiej właśnie uchwały z datą sesji (15 

czerwca).  

 

Zastępca Przewodniczącego Zarządu Osiedla Mierzwiączka - Ryszard Bąk zwrócił się do 

radnego Karbowskiego, mówiąc, że posiada bardzo duże wiadomości, ale nie potrafi ich 

dostosować do tematu obowiązującego na sesji. W swoich wypowiedziach przeskakuje z tematu na 

temat zabierając tym samym czas wszystkim obecnym, a przecież każdy posiada dużo informacji, 

ale swój problem stara się przedstawić krótko i zwięźle. Zdaniem pana Bąka, radny Karbowski 

robi z siebie gwiazdę, w czym nie przeszkadza mu prowadzący sesję. 
 

Przewodnicząca Zarządu Osiedla 15ppWilków - Dorota Krypska prosiła, aby w wystąpieniu 

Burmistrza do Ministerstwa Obrony Narodowej w sprawie zwolnień pracowników w jednostkach  

i zakładach wojskowych na terenie Dęblina zawrzeć sformułowanie dotyczące wszystkich 

jednostek z terenu miasta, nie tylko ze Staw i WZL-3, ale także tych na Lotnisku, to jest  

z 5. Wojskowego Oddziału Gospodarczego w Dęblinie. Według informacji pani Krypskiej minister 

MON podjął decyzję o zwolnieniach, mimo, że zadania nie zostały zmniejszone i nie ma jeszcze 

decyzji o likwidacji jednostki.  

 

Ad. pkt 10. 
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk odpowiadał na zadane pytania i wnioski: 

� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego i pozostałych radnych:  
− sprawy drobne, bieżące (lampy, przepusty, wyłamane znaki, wystająca rura, wyrzucone 

śmieci, itd.) - proszę zgłaszać do właściwego wydziału Urzędu i będą w miarę możliwości 

usuwane;  
− montaż przystanku na żądanie przy zamrażalni na ulicy Stawskiej - wniosek był przekazany 

do zarządcy drogi, czyli do starostwa powiatowego, będzie ponowiony; 
− dzikie wysypisko przy moście na Wieprzu - zostało przekazane zlecenie usunięcia tego 

wysypiska, w chwili obecnej warunki pogodowe nie pozwalają na prace; 

− sprawa kortów do tenisa - zwrócimy się z prośbą do zarządu Klubu o uporządkowanie boisk; 
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− podcięcie drzew na ulicy Warszawskiej - radny raz chce żeby podcinać, drugi raz nie chce, 

ale drzewa będą podcinane, ale jak tłumaczyłem wcześniej, pracownicy byli zatrudnieni 

prawie dwadzieścia cztery godziny przez akcji powodziowej, później byli zaangażowani 

przy pracach związanych z Dniami Dęblina, mają bardzo dużo nadgodzin i też chcieli je 

odebrać, ale obecnie zaczną się prace porządkowe na poszczególnych osiedlach; 

− uporządkowanie mogiły 15 ppWilków na cmentarzu parafialnym - obecnie radny określił, co 

chciałby aby było zrobione - mogiła zostanie uporządkowana, ale nie mogę obiecać w dniu 

dzisiejszym, że zostaną wykonane inne poważne prace, ponieważ wymagają one nakładów 

finansowych; 

− wystąpić do władz MON o ujęcie w nazwie mającej powstać akademii wojskowej nazwy 

"dęblińska" - nie wystąpię o nadanie nazwy "dęblińska akademia sił powietrznych", to 

byłaby akademia sił powietrznych naszego państwa a nie Dęblina, ale najpierw niech ta 

akademia powstanie. 

� dla radnego Mieczysława Skibińskiego:  

− oświetlenie ulicy Kowalskiego - jak już powtarzałem, Rejonowy Zakład Infrastruktury nie 

zrobił żadnej inwentaryzacji, nie wykonał żadnych prac i trzeba składać wniosek do projektu 

przyszłorocznego budżetu miasta o wykonanie nowego oświetlenia;  

− zła jakość zabruków na ulicy Spacerowej - jeśli została kostka źle położona, powinna zostać 
poprawiona. 

� dla radnego Waldemara Chochowskiego:  

− przegląd wałów po powodzi - takie przeglądy zostały już wyznaczone, był już przegląd na 

Masowie, w najbliższych dniach będą przeglądy pozostałych wałów (wieprzańskich  

i wiślanych). Przy przeglądach będzie przedstawiciel Urzędu Miasta i zostaną przedstawione 

wszystkie problemy i te zauważone przez nas i te zgłoszone; faktycznie wały nie były 

koszone, w niektórych odcinkach są bardzo zakrzaczone i dostęp jest trudny.  

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego: 

− spowalniacz na ulicy Kołłątaja - spowalniacz jest do poprawy, gwarancja nie minęła i będzie 

wystąpienie do wykonawcy o poprawę; 
− wyrównanie terenu przy ul. Ballonej i poprawienie bramki - teren został już wyrównany, 

natomiast bramka zostanie poprawiona; 

− przystanek przy ulicy Podchorążych - prowadzone są rozmowy z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich w tej sprawie; być może uda się wykonać również część chodnika w stronę 
ulicy Balonnej; 

� dla radnego Henryka Wiejaka: 

− dlaczego nie jest dokończona ulica Skarżyńskiego - dokończenie tej inwestycji 

przewidywane jest do 15 listopada; Inwestycja kosztuje 5 ml zł, jest określony harmonogram 

i nie można wykonać wszystkiego na raz; pozostał odcinek przy którym nie ma posesji; nie 

ma żadnego zagrożenia, jeśli chodzi o dokończenie tej inwestycji; 

− czy jest planowany wyjazd do Warszawy do Ministerstwa Obrony Narodowej - wyjazd jest 

planowany i było wystąpienie ze stosownym wnioskiem do Ministra Obrony Narodowej; 

jeśliby wyjazd doszedł do skutku, zapraszam osoby chętne i będziemy chcieli poruszyć 
wszystkie tematy związane z MON; 

− czy została wysłana uchwała w sprawie WZL-3 - uchwała została wysłana do wszystkich 

instytucji wymienionych w uchwale; 

− naprawa nawierzchni przy kiosku - prawdopodobnie nie jest to kwestia zepsutej nawierzchni, 

lecz awarii, pod której wpływem zapadła się nawierzchnia i najpierw trzeba ją usunąć. 
� dla radnego Krzysztofa Karbowskiego:  

− uprzątkowanie witaczy lub ich zdjęcie - wymiana witaczy jest to koszt, który trzeba 

wcześniej zaplanować, obecnie nie stać nas na taką wymianę; będą uporządkowane w miarę 
możliwości, jeśliby to będzie za mało - zostanie zdjęty.  
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� dla przewodniczącej Zarządu Osiedla 15 PPWilków - Doroty Krypskiej - wystąpienie  

w sprawie wszystkich jednostek i zakładów - pismo opisujące całą sytuację w zakładach  

i jednostkach wojskowych na terenie Dęblina zostanie przygotowane i przesłane do Ministra 

Obrony Narodowej.  

 
Radny Mieczysław Skibiński zauważył, że uporczywie upomina się o oświetlenie na ulicy 

Kowalskiego i nic z tego nie wynika, a sieć w tej ulicy jest (jego zdaniem) sprawna (można to 

sprawdzić przyrządami) ocenić ją i podłączyć. Wprowadzenie oświetlenia ulicy Kowalskiego jako 

inwestycji do budżetu Miasta spowoduje wydłużenie w czasie włączenie lamp, może to nastąpić za 

dwa lub trzy lata, a ulica ma kilka lamp i jest ciemna. 

 
Przewodniczący Rady Miasta zadał pytanie, czy zostały udzielone wszystkie odpowiedzi na 

zapytania i wnioski - ponieważ nie było sprzeciwu, zamknął punkt. 

 

Ad. pkt 11. 
Zatwierdzenie protokółu z LXV sesji Rady Miasta. 
 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi ani wnioski do protokółu LXV sesji Rady Miasta, przystąpiono do 

jego zatwierdzenia.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych. „Za” przyjęciem protokółu było 13 radnych, przy 1 

wstrzymującym się. Rada Miasta przyjęła protokół z LXV sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 12. 
Zamknięcie sesji. 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Ryszard Karpiński zamknął 
obrady LXVI sesji Rady Miasta. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokółowała:  

 

Regina Rodzik  

 


